台大外文系通訊 第263期

DFLL Newsletter

No.263

2025.10.1

發行人: 高維泓 (Wei H. Kao) 主 編: 施純宜 (Chun-Yi Shih)

114年10月1日

Past Events

September 3 召開系教評會。

A meeting of the DFLL Teachers' Evaluation Committee was held.

September 7 Workshop (co-organized with Taipei Poetry Collective):

Moderator: Prof. Lilith Acadia (王莉思助理教授)

Title: <u>Dig it! Golden Shovel Poetry</u>

September 15 臺大文學院「百年榮光」專欄第二十三篇,由本系彭鏡禧名譽教授撰寫

專文〈川東·川西——我的臺大緣〉。

The 23rd article in the "One Hundred Years of Iridescence" column of the College of Liberal Arts at National Taiwan University was written by

Professor Emeritus Ching-Hsi Peng.

September 20 1. 協辦理論談話會 (Theory Talks)。

補助: University of California, Irvine / Henry Luce Foundation, USA;國立台灣大學文學院「從文化多樣性、島嶼世界到諸多世界」計畫

Speaker 1:Prof. Hsiao-hung Chang (張小虹特聘教授)Title 1:親子與分子:性、粒線體、遺傳逃逸

Speaker 2: Prof. Louis Lo (勞維俊副教授), Institute of Visual

Studies, National Yang Ming Chiao Tung University

Title 2: Walking Happy Valley: Phantasmatic Thoughts and

Historicity

2. 協辦國科會人社中心「E(-)SCAPE 研讀班」。

The "E(-)SCAPE Workshop," co-organized with the Research Institute for the Humanities and Social Sciences, National Science Council, was held.

Speaker: Prof. Shiau-Ting Hung (洪筱婷助理教授), Dept. of

Foreign Languages and Literature, Feng Chia University

Moderator: Prof. Ju-yu Cheng (鄭如玉副教授), Center for General

Education, National Defense University

Title: 自然環境基礎建設、地方知識與生活實踐

September 25 文學院鄭毓瑜院長率各系主管參觀外文系人文館新家。

Dean Yu-yu Cheng, along with the chairpersons of all departments in the College of Liberal Arts, <u>visited the DFLL' new home in the Humanities</u> Building.

September 30 《中外文學》九月號出刊日。

The September issue of Chung Wai Literary Quarterly was released.

Future Events

October 14 (Tue) Faculty Colloquium:

Speaker: Prof. Sae SHIMAUCHI, Tokyo Metropolitan

University

Moderator: Prof. Tien-Yi Chao (趙恬儀教授)

Title: Transcultural Boys Love media and its fandom in Asia Venue: Google Meet (tba; link to be sent to the registered

audience)

Time: 2:20-4:20 pm, October 14, 2025

October 15 (Wed) Faculty Colloquium:

Speaker: Prof. Paul Kei Matsuda, Arizona State University

Moderator: Prof. Sin-Yi Chang (張心瑜助理教授)

Title: Writing Assessment Literacy for Language Teachers

Venue: Room B208, Humanities Building

Time: 3:30-5:00 pm, October 15, 2025

October 17-18 (Fri-Sat) 召開<u>COEDA 2025 國際研討會</u>。

The COEDA 2025 International Conference will be held.

October 29 (Wed) 召開系務會議。

A Department Affairs Meeting will be held.

Awards

本系黃宗慧教授編著之《動物關鍵字》(共同編者黃宗潔)獲選<u>文化部第47次中小學讀物</u>選介文學類精選之星。

Professor Tsung-huei Huang's book *Keywords of the Animals* (co-edited and co-authored with Tsung-chieh Huang) was selected by the Ministry of Culture's 47th Recommended Reading List for Primary and Secondary Schools as a "Star of Excellence," recognized as one of the Top Ten Distinguished Titles in the Literature category.

本系黃恆綜副教授獲聘 114 年「<u>學術勵進青年講座</u>」, 聘期自 114 年 8 月 1 日至 117 年 7 月 31 日。

Associate Professor Heng-Tsung Danny Huang was awarded the 2025 "<u>NTU Academic Advancement Youth Chair Professorship</u>," appointed from Aug. 1, 2025 to July 31, 2028.

補遺(Addenda)

● 臺大文學院「百年榮光」專欄第十八篇,由本系林耀福名譽教授撰寫專文〈<u>台大外文</u> 系的學生歲月:雜憶課程與師友〉。

The 18th article in the "One Hundred Years of Iridescence" column of the College of Liberal Arts at National Taiwan University was written by Professor Emeritus Yao-Fu Lin.

● 臺大文學院「百年榮光」專欄第二十一篇,由陳雅芬教授(美國印第安納大學布魯明

頓校區東亞語言文化系)撰寫專文〈文學院記憶 南山不寂寞,懷念朱炎教授〉。

The 21st article in the "One Hundred Years of Iridescence" column of the College of Liberal Arts at National Taiwan University was written by Professor Yea-Fen Chen (Department of East Asian Languages and Cultures, Indiana University Bloomington, USA).